Third Group

11-14 Years of Age - (Date of Birth between 9/1/2011 and 8/31/2014)

For Information and Audio Sources:

https://www.mahragannyne.org/hymns-competition.php

** All Hymns Will Be Graded Based on the Audio Sources Provided **

Psalmody - Watos Psali for the Three Saintly Youths (Greek)

- 1. O sing unto Him who was crucified, buried and resurrected, who trampled and abolished death, praise Him and exalt Him above all.
- 2. Take off the old man, and put on the new and superior one, come closer to greatness of mercy, praise Him and exalt Him above all.
- 3. All you Christian people, the priests and the deacons, glorify the Lord for He is worthy, praise Him and exalt Him above all.
- 4. Come to us O three youths, whom Christ our God has lifted, and from the Devil has delivered, praise Him and exalt Him above all.
- 5. For the sake of your God the Messiah, the Giver of all good things, come unto us O Hananiah, praise Him and exalt Him above all.

Дріфадін єфнетатаще: егрні єхши отог аткосе: астшис аскшре дфиот астшоще: гш строе дрігото басе.

Βωω μπιρωμι μπαλεος: οτος χωλς μπιβερι ετκλεος: οτος έδωντ εμεταέλεος: εως έρος άριδοτο δαςς.

Σενος ημιχριστιανός: νιπρεσβητέρος κε διακονός: ναωόν μΠσοις σε ογεικανός: εως έρος άριεονό δαςς.

Δεττε ελροη ω πιωομτ κλοτ: ετλ Πιχριστος Πεκκοτή όλοτ: λακενοτ εβολ ελ Πιλιαβολοτ: εως έρος λριεοτό δλος.

Сове Пекнот Иасіас: Фрест нетербесіас: амот шарон Днаніас: ешс еросі арігото бассі.

رتَّلوا للذي صُلبَ عنَّا، وقُبِرَ وقام، وأبطل الموت وأهانه، سبِّحوه وزيدوه علواً.

إخلعوا الإنسان العتيق، وألبسوا الجديد الفاخر، وإقتربوا إلى عِظَمْ الرحمة، سبِّحوه وزيدوه علواً.

يا جنس المسيحيين، القسوس والشمامسة، أعطوا مجداً للرب لأنه مستوجب، سبّحوه وزيدوه علواً.

هَلُمَّ إلينا أيها الثلاثة فتية، الذين رفعهم المسيح إلهنا، وأنقذهم من إبليس، سبِّحوه وزيدوه علواً.

من أجل إلهك ماسيا، المانح الإحسان، هَلُمَّ إلينا يا حنانيا، سبِّحه وزده علواً.

- 6. O Azariah the zealot, morning and noon and the evening, glorify the power of the Trinity, praise Him and exalt Him above all.
- 7. Behold Emmanuel [our Lord], is now in our midst O Mishael, proclaim with the voice of joy, praise Him and exalt Him above all.
- 8. Gather now and persevere, and proclaim with the priests, bless the Lord all His works, praise Him and exalt Him above all.
- 9. The heavens declare the glory, of God until this day, O you angels whom He has made, praise Him and exalt Him above all.
- 10. Now all you powers of the Lord, bless His honored name, O sun and moon and all the stars, praise Him and exalt Him above all.
- 11. And also you rain and dew, sing praises unto our Savior, for He is the God of our fathers, praise Him and exalt Him above all.
- 12. Glorify the Lord O clouds and winds, together with the souls and the spirits, O you cold and fire and heat, praise Him and exalt Him above all.

Ζηλωτε Άζαριας: εςπερας κε πρωί κε μεςημ βρίας: μάωστ ήτχομ ή Τρίας: εως ερος άριεοτο δαςς.

Ηππε ταρ ις Εμμανοτήλ: ει τενιμή ω Uicahλ: λαλι δεν οτόμη νθελήλ: εως έρος αριεοτό δαςς.

Owort thor κατα χιη τηρος: caxi ηεμ ηιπρεςβητέρος: chor èΠδοις ηεςεβησή τηρος: εως èρος αριδογό δαςς.

Ις νιφμοτί ς ες αχι μπωστ: μΦνοτή μα έδοτη μφοστ: ω κιαττέλος εταγχφωστ: εως έρος άριεοτο δαςς.

λοιπον νιμοτήςωστ νεμ νιιω†: ετφημιζά τε Πενρεςζωψ: Σε νθος πε Φνοτ ντε νενιοψ: εως έρος άριςστο δάςς.

Uawor μΠσοις ω αισηπι ετμα: αιθηστ αεμ αιαιτί αεμ αιαιτί αεμ αιαιτί αεμ αιατικό ερος ερος αριδοτό δαςς.

يا عـزاريا الغيـور، عشـية وباكـر والظهـيرة، أعـطِ مجـداً لقـوة الثـالوث، سبِّحه وزده علواً.

فها هوذا عمانوئيل، في وسطنا يا ميصائيل، تكلَّم بصوت التهليل، سبِّحه وزده علواً.

إجتمعوا وثابروا جميعاً، تكلَّموا مع القسوس، وسبِّحي السرب يا جميع أعماله، سبِّحوه وزيدوه علواً.

ها السموات تنطق بمجد الله، إلى هذا اليوم، يا أيها الملائكة الذين أنشأهم، سبّحوه وزيدوه علواً.

والآن يا قوات الرب، باركوا إسمه الكريم، أيتها الشمس والقمر والنجوم، سبّحوه وزيدوه علواً.

وأيضاً أيتها الأمطار والأنداء، إمدحي مُخلِّصنا، لأنه هو إله آبائنا، سبِّحيه وزيديه علواً.

أعطِ مجداً للرب أيتها السحب معاً، والأهوية والنفوس والأرواح، والبرد والنار والحرارة، سبِّحيه وزيده علوا.

- 13. You also nights and days, light and darkness and lightning, glorify the Lover of Mankind, praise Him and exalt Him above all.
- 14. You trees and all that springs on the earth, and all that moves in the sea, mountains and the forests, praise Him and exalt Him above all.
- 15. Praise without ceasing, the Lord the King of the kings, O you rivers and seas, praise Him and exalt Him above all.
- 16. And we also seeing them, let us say with all these things, bless the Lord all you birds, praise Him and exalt Him above all.
- 17. O snow and ice, cattle and wild beasts, bless the Lord of lords, praise Him and exalt Him above all.
- 18. Bless the Lord as befits Him, and not like the heretics, all you sons of men, praise Him and exalt Him above all.
- 19. O Israel offer before Him, honor and glory in a joyful voice, all you priests of Emmanuel, praise Him and exalt Him above all.

Μτκτες κε ημέρερω πε: φως κε όκοτος κε αστραπε: αε δοζα οι Φιλανθρωπε: εως έρος άριεονο δαςς.

 χ тла ке панта та фтомена: ен тн тн ке панта та кінотмена: гі німшот нем пітшот нем хртмона: гшс єрод арігото басд.

Οτος οη έμοτ ήατχαρωση: εΠσοις Ποτρο ήτε ηιοτρωση: ηιαμαίοτ η και ηιιαρωση: εως ερος άρις στο δαςς.

Παιρητ απου τενίνατ ερωστ: μαρενίχος νέμ ναι ων τηροτ: εμοτ εΠσοις νίβαλατ τηροτ: εως ερος αριεοτό σαςς.

Ρω ηνιπαχνη νέω νιχιων: κε κτηνών νέω νιθηριον: εωσ εΠδοις των κτριών: εως ερος άριδοτο δάςς.

Cuor èΠσοις κατα φτωμι: ερος κε οτ μη παρανομι: ω νιωμρι ντε νιρωμι: εως ερος αριεονό σαςς.

Τιμη κε Δοξα ω Πιεραηλ: ινι να βεν οτ εμπ νο εληλ: νιοτηβ ντε Εμμανοτηλ: εως ερος αριεοτό δαςς. أيتها الليالي والأيام أيضاً، والنور والظلمة والبروق، قائلة "المجد لك يا محب البشر،" سبِّحوه وزيدوه علواً.

أيتها الأشجار وجميع ما يَنبُت، في الأرض وكل ما يتحرك، في المياه والجبال والغياض، سبّحوه وزيدوه علواً.

وأيضاً سبِّحي بغير فتور، الرب ملك الملوك، أيتها البحار والأنهار، سبِّحيه وزيديه علواً.

هكذا نحن إذ ننظر إليهم، فلنقل مع هذه الموجودات جميعها، باركبي الرب يا جميع الطيور، سبِّحيه وزيده علواً.

أيها الجليد والشلج، والبهائم والوحوش، باركي رب الأرباب، سبِّحيه وزيديه علواً.

سبِّحوا الرب كما يليق به، وليس كالمخالفين، يا أبناء البشر، سبِّحوه وزيدوه علواً.

مجداً وإكراماً قَدِّم أمامه، يا إسرائيل بصوت التهليل، ياكهنة عمانوئيل، سبِّحوه وزيدوه علواً.

- 20. You servants of the true God, the souls of the righteous, and the humble and the charitable, praise Him and exalt Him above all.
- 21. God my God is the One, who saved vou from danger, O Sedrach Misach and Abednago, praise Him and exalt Him above all.
- Hurry with great haste, O you righteous of the Lord, and all the creatures He has made, praise Him and exalt Him above all.
- Coolness and repose without ceasing, grant unto all of us, that we may joyfully proclaim, praise Him and exalt Him above all
- 24. And also Your poor servant Sarkis, make him without condemnation, that he may join all those and say, praise Him and exalt Him above all.

Тпиретши шФиот фини: инетоевінотт предмеі: гос έρος λριδονό δαςς.

Фиот† Танот† ezw: Πετεπρεμού εκ του λζω: **C**ελρακ **U**ΙCAΚ **Δ**ΒλεΝΑΤω: zwe époq apizorò bacq.

Xwlen den olnimt hmbmic: ω ημετερσεβεσθε μΠσοις: ηεμ nifrcic thpor étagaic: 2000 έρος λριεοτό δαςς.

Ψτχος κε αναπατείε: μοι nan theen xwpic oparcic: εθρενχω δεν οτλπολαταια: zwc époq apizoro bacq.

WCATTWC πεκβωκ πιπτωχος: Capkic apitq eqoi NENOXOC: ECAXI NEW NAI SWC μετοχος: εως έρος λριεοτό ճձсզ.

يا خدام الله الحقيقي، وأنفس الأبرار، المتواضعين المحبّين، سبّحوه وزيدوه

الله إلهي أنا، هو مُخلِّصكم من الخطر، يا سدراك وميساك وأبدناغو، سبّحوه وزيدوه علوا.

أسرعوا بحرص عظيم، يا أتقياء الرب، وكل الطبائع التي صنعها، سبّحوه وزيدوه علواً.

برودة ونياحاً أعطنا، كلنا بغير إنقطاع، لنقول بتمتُع، سبِّحوه وزيدوه علواً.

كذلك عبدك المسكين سركيس، إجعله بغير دينونة، ليقول مع هؤلاء كشريك، سبّحوه وزيدوه علواً.

Matins Raising of Incense – Litany for the Oblations Response

Pray for those who tend to the sacrifices, offerings, firstfruits, oil, incense, coverings, books, reading and altar vessels, that Christ our God may reward them in the heavenly Jerusalem, and forgive us our sins.

штошфи іртэни иэхэ зашТ иніотсіх ніпросфора ніапархн инег ијсопиота ијскепасма **ΜΙΣωπ μωῶ ΜΙΚΑΠΙΧΥΙΟΝ ΜΤΕ ΙΙΠΥ** нершшотщі: эти BUIS Пхс ұ€и أورشليم السمائية، ويغفر لنا خطايانا. Ιεροταλμι ΝΤε τφε: Ντεγχλ ηενινοβι ηλη έβολ.

أُطلبوا عن المهتمين بالصعائد، والقرابين، والبكور، والزيت، والبخور، والستور، وكتب القراءة، وأواني المذبح، لكي المسيح إلهنا يكافئهم في

Great Lent - Weekdays Doxology

Fasting and prayer, are the salvation for our souls, purity and righteousness, they are what please God.

Fasting has raised Moses, up to the mountain, until he received the Law for us, from the Lord our God.

Fasting has raised Elijah, up to heaven, and has saved Daniel, from the den of lions.

Our Lord Jesus Christ, fasted for us, forty days and forty nights, to save us from our sins.

And we too let us fast, with purity and righteousness, and let us pray, proclaiming and saying:

"Our Father who art in heaven, hallowed be Thy name, Thy kingdom come, for Thine is the glory forever." #инстіа иєм піфхнх: йошот пє псшт инєнфтун: пітотво иєм тиєомні: йошот пє фатранасі ффт.

#ημετία θηέταςωλί: μυωτεής είχεη πιτώση: ωα ήτε η Πος μπιηομός ηλη: έβολ είτεη Πος Φ†.

Ήνης τια θη έτας ωλι: η Ηλίας επωωι έτφε: οτος αςνος εμ η Δανίηλ: έβολ δεν φλακκός νημωσί.

 \mathfrak{D} Hendoic Incore $\Pi \overline{\chi} c$: ephheterin exphi exwn: nxue nexoor neu xue nexwpx: wa nteqewtten sen nennobi.

Δηση εωη μαρεπερημετετίη: δεη οττοτβο πεω οτωεθωμί: οτος ητεπερπροσετχέσεε: επωω εβολ επχω μώος.

Σε Πενιώτ ετ δεν νιφηστί: μαρεςτοτβο να πεκραν: μαρεςί να τεκμετοτρο: αε φωκ πε πιώοτ ψα νιένες.

الصوم والصلاة، هما خلاص نفوسنا، والطهارة والبر، هما اللذان يرضيان الله.

الصوم هو الذي رفع، موسى على الجبل، حتى أخذ لنا الناموس، من قِبَل الرب الإله.

الصوم هو الذي رفع، إيليا إلى السماء، وخلص دانيال، من جُب الأسود.

ربنا يسوع المسيح، صام عنا، أربعين يوماً وأربعين ليلة، حتى خلصنا من خطايانا.

ونحن أيضاً فلنصُم، بطهارة وبر، ونُصلِي، صارخين قائلين.

"أبانا الذي في السموات، ليتقدس إسمك، ليأت ملكوتك، لأن لك المجد إلى الأبد".

Holy Fifty Days - Paralex for Days 1-39 (Пабою)

O my Lord Jesus Christ, who rose from the dead, on the third day, You shall raise us with Your power.

The Cherubim and the Seraphim, the angels and the archangels, the principalities and the authorities, the thrones and the powers.

Παδοις $\overline{\text{Iπς}}$ Π $\overline{\text{χc}}$: φηέταςτωνς εβολ δεν νηέθμωσττ: δεν πιέδοστ μπαδώσμτ: εκέτοτνοςτεν δεν τέκχομ.

Μιχεροτβιμ νευ Μισεραφιμ: νιαττέλος νευ νιαρχηματτέλος: νιατρατία νευ νιεξοτοία: νιθρονός νιμετδοίς νίχου. يا ربي يسوع المسيح، الذي قام من بين الأموات، في اليوم الثالث، أقمنا بقوتك.

الشاروبيم والسّرافيم، الملائكة ورؤساء الملائكة، والعساكر والسلاطين، والكراسي والأرباب.

Proclaim saying, "Holy holy, holy O Lord of the ages, Christ is risen from the dead."

хотав отог хотав: хотав Пбоіс имієюи: Хрістос і інестн некршн.

 $\epsilon_{\rm K}$ | ϵ_{\rm

Divine Liturgy - "May Their Holy Blessing"

Said in Coptic and English

May their holy blessing be with us. Amen.

Glory to You, O Lord. Lord have mercy. Lord have mercy. Lord, bless us. Lord, repose them. Amen.

Ере потсиот соотав фил нецан. Динн.

المجـــدُ لــكَ يا رب، (يا ربُّ لــكَ الحِدُ لــكَ يا رب، (يا ربُّ لــكَ الحِدُ لــكَ الحِدِين العِدِين العِدين العِدِين العِدين العِدِين العِدِينِين العِدِين العِدِينِين العِدِين العِدِين العِدِينِين العِدِين العِدِين العِدِينِين العِدِين العِدِين العِدِين العِدِينِين العِدِين العِدِينِين العِدِينِين العِدِينِين العِدِينِين العِدِينِينِين العِدِينِين العِدِينِينِين العِدِينِينِين العِينِين العِدِينِين العِدِينِين العِدِينِين العِدِينِينِين العِدِين العِدِينِين العِدِينِين العِدِينِين العِينِينِين العِدِينِينِين العِدِينِين العِدِينِين العِدِينِينِين العِمِينِين العِدِينِين Κτριε έλεμςοη: Κτριε εγλοτηςοη: Ктріє анапатсон: амни.

برَكتُهُم المقدسةُ تكونُ مَعنا. آمين. المجدُ). يا ربُّ إرحَم. يا ربُّ إرحَم. يا ربُّ ارحَم. يا ربُّ بارِكْنا. يا رب نَيِّحْهُم. آمين.

Memorization - Psalm 124

Those who trust in the Lord are as Mount Zion: he who dwells in Jerusalem shall never be moved. Mountains are round about her, and the Lord is round about His people, from this time and forever. For the Lord shall not allow the rod of sinners to be upon the lot of the righteous; lest the righteous might stretch forth their hands to iniquity.

Do good, O Lord, to those who are good, and to those who are upright in their heart. But those who turn to stumbles, the Lord will banish with the workers of iniquity; peace be upon Israel.

Alleluia.